
Östergötlands Luftvårdsförbund 

 

Protokoll styrelsemöte den 3 september 2024 
Plats: Skype och Länsstyrelsen, Linköping. 

Närvarande: 

Frida Sveider, Helen Karlsson, Kerstin Frid, Lars Ljungström, Jonas Källming (ordförande) och Ulrika 

Lundahl (sekreterare). 

 

1. Föregående protokoll 

Inga kommentarer kring föregående protokoll från styrelsemötet den 21 maj 2024. 

2. Information om fyllnadsval av vakanta poster. 

Valberedningen och ordföranden gjorde den 31 maj 2024 ett utskick om fyllnadsval av 

revisor eftersom det saknades förslag på revisor vid årsmötet. De som svarade på utskicket 

hade inga synpunkter på att val av revisor genomfördes genom mejlutskick i stället för vid ett 

extra medlemsmöte. Alla som svarade godkände valberedningens förslag till revisor Kristin 

Johansson, Tekniska verken i Linköping AB. Tillägg till årsmötesprotokoll kommer att göras. 

3. Konstituerande fråga -vakant post som vice ordförande 

Vid det konstituerande mötet den 21 maj 2024 utsåg styrelsen Romana Vanickova till vice 

ordförande. Romana har bytt arbetsgivare och lämnat Östergötlands luftvårdsförbunds 

styrelse. Styrelsen behöver således utse en ny vice ordförande. 

Styrelsen utsåg Frida Sveider som vice ordförande. 

4. Den 20 september klockan 10-11 anordnar vårt luftvårdsförbund kvartalsaktivitet inom vårt 

samarbete med Luftvårdsförbunden i sydost. Mats Gustafsson, senior forskare på VTI 

(Statens väg- och transportforskningsinstitut), berättar om lärdomarna av hur gatudriften 

kan användas för att bäst åtgärda vägdammsproblemen baserat på kunskaper från projekt i 

de nordiska länderna samt om modellering av mikroplaster från däckslitage i luften i 

Stockholm. Länk till webbinariet kommer att finnas på vår webbplats 

https://www.luftvardsforbundet.se/seminarier/. 

 

5. Återkoppling om fråga om mätningar av PFAS på föregående styrelsemöte. 

Vår kontaktperson för krondroppsmätning på IVL uppger att det går att mäta PFAS i 

nederbördsprover. PFAS analyseras idag regelbundet i nederbörd vid stationerna Råö och 

Norunda inom den nationella miljöövervakningen. IVL kan exempel erbjuda PFAS-11, PFAS-

26, PFAS-38 eller ännu mer utökade analyspaket som också kan anpassas med upp till 60 

PFAS-föreningar inkluderade.  

Vid luftvårdsförbundets kontakt med IVL som arbetar med att mäta luftföroreningar i mossa 

framgick att de också kan erbjuda analyser av PFAS.  

Vid mötet framfördes intresse av att analysera sällsynta jordartsmetaller. Den gröna 

omställningen medför att sällsynta metaller bryts i större omfattning och det kan därför 

finnas anledning att skaffa sig större kunskap om dessa metaller. IVL erbjuder dessa analyser 

i ”mossundersökningen”. Vi beslutade att vi ska ta reda på mer fakta kring provtagning och 

analyser av sällsynta jordartsmetaller. Helen kommer att bolla frågor med toxikologiska 

rådet.  

 

https://www.luftvardsforbundet.se/seminarier/


Östergötlands Luftvårdsförbund 

 
6. Medlemsfråga om fördelningsplan. 

En medlem har ställt frågor kring förbundets fördelningsplan med andelar. Eftersom det inte 

framgår av förbundets stadgar hur andelarna fördelas på medlemmarna beslutade styrelsen 

att vi ska ta fram en enkel modell för detta. Ulrika kontaktar övriga förbund inom 

luftvårdsförbunden i sydost för att få se deras upplägg. Frågan lyfts på nästa styrelsemöte.  

7. Övriga frågor. 

a) Information om medlem som begärt utträde ur förbundet. 

Bewi Insulation AB har begärt utträde ur förbundet då de inte längre finns kvar i länet. 

b) Aktiviteten ”Genomföra mätningar eller projekt med hjälp av forskningsmedel.” 

Arbets- och miljömedicin har inte möjlighet att ansöka om forskningsmedel just nu. 

Projektet skjuts fram tills de har större möjligheter att genomföra det. Då är förmodligen 

samtliga PurpleAir-mätare i drift inom luftvårdsförbunden i sydost. 

8. Kommande möten 

Digitalt möte den 6 november klockan 13-15 via Skype.  

 

Vid protokollet Justeras 

Ulrika Lundahl Ordf. Jonas Källming 


